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PF 2017: „Udržuj krb svých myšlenek čistý, 
založíš mír a budeš šťastný.“

dostává se Vám do rukou novoroční číslo 
Našej dědiny a já mám tu milou povinnost oslo-
vit Vás jménem její redakce na prahu nového 
roku, roku 2017. Máme za sebou vánoční svát-
ky, nadějemi naplněné dny radosti, setkávání 
a pohody v kruhu našich nejbližších. Tento svá-
teční čas začal rozsvícením první adventní svíce 
a představoval dobu čekání na něco tajemné-
ho, krásného. A je velmi pěkné, že v naší obci 
jsme tyto okamžiky sdíleli společně na mnoha 
kulturních adventních i vánočních akcích. 

Sérii zpívání a vystoupení zahájilo Mikuláš-
ské koledování a malý vánoční jarmark žáků 
základní školy a dětského souboru Lohovecké 
děti v  areálu před kulturním domem. Zpívalo 
a trénovalo se také v hlohoveckých sklípcích. To 
proto, aby se chystané první společné vystou-
pení místních mužáků, nově vzniklého ženské-
ho pěveckého sboru a našich nejmenších dětí 
vydařilo co nejlépe. A tak se zpívání u vánoční-

Vážení spoluobčané, drazí přátelé,
prožíváme první dny nového kalendářního roku 2017. Poslední čís-
lice v jeho letopočtu bývá označovaná za šťastné číslo. Jestli se to 
potvrdí, uvidí teprve každý z nás. Sotva jsme se stihli rozloučit s ro-
kem starým a poděkovat za vše, co přinesl každému osobně, naším 

rodinám, obci, naší komunitě. 
Nyní už zažíváme nové události 
radostné i smutné, rodí se nové 
lidské příběhy, zatímco jiné končí. 
Je mně líto, že už svou vytouže-
nou „stovku“ naše nejstarší spolu-
občanka paní Anežka Pekárková 
neoslaví. Je mně líto, že osiřela 
Lohovecká dědina, Koštéři, Čty-
ři lipky a další oblíbené písničky 
Jožky Vaškoviča, že navždy uvadl 
hrozénků květ…..  Láska k rodné 
vsi, radost ze života a kamarádské 
veselí, z toho se nejčastěji ve svých 
verších vyznával. Proto vím, že se 
jeho písničky budou zpívat dál 
a  budou nám Jožku stále připo-
mínat, a to je krásné. 

ho stromu na novém parkovišti před mateřskou 
školou stalo velmi pěknou celoobecní předvá-
noční akcí, milým setkáním, na kterém nechy-
bělo dobré slovo či úsměv, ani teplý punč, sva-
řené víno a spousta sladkých pečených dobrot. 
Také tradiční svěcení vína v  kulturním domě 
bylo nejen ochutnávkou mladých vzorků, ale 
hlavně příjemnou společenskou akcí spojenou 
se zpíváním vánočních písní a koled. 

Na sklonku minulého roku si zkrátka mnozí 
Hlohovčané dokázali najít čas nejen na nákupy 
dárků a úklid svých příbytků, ale také na zasta-
vení se spoluobčany. Dokázali se zaposlouchat 
do zvuku vánočních koled, zapomenout na 
negativní myšlenky, starosti a problémy, a při 
popíjení teplého punče si jen tak si popovídat. 

Začátek nového roku bývá ve znamení 
různých předsevzetí. Zamýšlíme se, jak nejlépe 
prožít budoucích 365 dní, v čem být lepší než 
v  roce předchozím. Mnohdy si znepříjemňu-

Vážení čtenáři, milí spoluobčané,
jeme život zbytečným rozčilováním nad mali-
chernostmi a neuvědomujeme si, že zdánlivé 
maličkosti, které každodenně zažíváme, jsou 
tím nejdůležitějším v  našem životě. Prožitky 
jsou pravým bohatstvím života a nejkrásnější 
jsou chvíle strávené s těmi, které máme rádi, ať 
už je to rodina, přátelé či dobří sousedi. Posilují 
nás okamžiky radosti, úsměvy, láska a upřímné 
slovo… Vnímejme to pěkné kolem nás, snaž-
me se o co nejčistší myšlenky a dobré úmysly 
a važme si všech byť zdánlivých maličkostí. Pro-
žívejme je naplno, vychutnávejme sílu každého 
přítomného okamžiku a očekávejme s optimis-
mem od nového roku to nejlepší.  

Vážení čtenáři, jménem celé redakce 

Vám v novém roce 2017 přeji hodně štěstí, 

lásky, spokojenosti, pevného zdraví, osob-

ních i pracovních úspěchů, splnění Vašich 

přání a moře optimismu. 

Mgr. Hana Sítková, šéfredaktorka

Bude tedy sedmička opravdu zárukou štěstí? Asi se nestačí spolé-
hat na naplnění ustáleného rčení se založenýma rukama v klíně. 
Začněme každý sám u sebe, pak společně a nezapomeneme ani 
na potřebné. Přej a bude ti přáno. Asi v tomto duchu a v mrazivém 
počasí doprovázela koleda i letošní Tříkrálovou sbírku, u nás již po 
šestnácté. Je povzbudivé, že malí, prokřehlí koledníci nacházeli 
dveře otevřené a v nich štědré ruce dárců, které v kasičkách nastřá-
daly opět rekordní částku. Bravo! Děkuji za pomoc všem obětavým 
koledníkům, organizátorům a především štědrým dárcům. Věřím, 
že i ten letošní obnos zajistí účinnou pomoc lidem, kteří nemají to-
lik štěstí jako my.
A co ještě jsme v  lednu zvládli? No přece zvolit nové stárky! Tedy 
naše mladá chasa a tradičně na krojovém plese. Stárkovské právo 
předali za zvuku fanfár novým stárkům Honzovi a Kájovi o zkuše-
nosti bohatší František a Jožka. Držím stárkům palce a sama jsem 
zvědavá, jak si s „právem“ poradí? 
Milí spoluobčané,   
do zbytku roku 2017 vám přeji vše dobré, ať nám všem pověstná 
sedmička přinese opravdové štěstí, pevné zdraví, spokojenost a po-
hodu v našich rodinách, ať není skoupá ani na sousedské porozu-
mění a větší občanskou svornost.

RNDr. Marie Michalicová, starostkaAutor: Vladimír Znamenák
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VÝPIS USNESENÍ
přijatých na 10. veřejném zasedání Zastupitelstva obce Hlohovec

ve volebním období 2014-2018,  konaném dne 25.10.2016 v zasedací místnosti OÚ Hlohovec

Zastupitelstvo obce Hlohovec (dále jen 
“ZO”) na svém 10. veřejném zasedání 
přijalo usnesení č.:
• 1/10/2016 - ZO zvolilo ověřovatele 

zápisu Zdeňka Garčice a Mgr. Hanu 
Sítkovou.

• 2/10/2016 - ZO zvolilo návrhovou ko-
misi ve složení: předseda Karel Vlašic, 
členové Antonín Koryčánek a  Ing. Ja-
roslav Hajda.

• 3/10/2016 - ZO schválilo program 
svého dnešního zasedání v podobě, 
jak byl zveřejněn.

• 4/10/2016 - ZO vzalo na vědomí zprá-
vu starostky obce o plnění usnesení 
přijatých na minulém zasedání ZO.

• 5/10/2016 - ZO rozhodlo o pořízení 
nového územního plánu obce Hloho-
vec v souladu s ustan. § 6 odst. 5 písm. 
a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním 
plánování a stavebním řádu, ve znění 
pozdějších předpisů, a schválilo podá-
ní žádosti k Městskému úřadu Břeclav 
o pořízení územního plánu obce Hlo-
hovec.

• 6/10/2016 - ZO schválilo člena Zas-
tupitelstva obce Hlohovec  Ing. Jaros-
lava Hajdu jako určeného zastupitele 
pro pořizování územního plánu obce 
Hlohovec.

• 7/10/2016 - ZO schválilo výkup 
pozemků p.č. 665/3 (50 m2), 665/4 
(31 m2), p.č. 665/5 (33 m2), p.č. 665/6 
(31 m2), p.č. 665/8 (86 m2) a p.č. 683/2 
(21 m2), všechny ostatní plocha, 
pod veřejnou komunikací na ulicích 
U sadů a Na mezi, a dále pozemků p.č. 
659/2 (76 m2), 672 (35 m2), p.č. 676 (20 
m2) a p.č. 678 (48 m2), vše ostatní plo-
cha v k.ú. a obci Hlohovec, ve sklepní 
uličce Na mezi do vlastnictví obce Hlo-
hovec z vlastnictví České republiky, 
právo hospodařit pro Lesy České repu-
bliky s.p. za maximální kupní cenu ve 
výši 95.681,00 Kč, která je stanovená 
znaleckým posudkem ev.č.  1071-52-
2016 zhotoveným Ing. Josefem Kle-
mentem jako cena zjištěná, a to vyšší 
než cena obvyklá stanovená stejným 
znaleckým posudkem, dle podmínek 

Zprávy z radnice

převodu prodávajícího, včetně úhrady 
nákladů spojenýchs tímto převodem 
ve výši 6.800,- Kč.

• 8/10/2016 -ZO schválilo záměr pro-
deje budoucího nemovitého maje-
tku - pozemků p. č. 659/2 (76 m2), 672 
(35 m2), 676 (20 m2) a 678 (48 m2), vše 
ostatní plocha v obci a k.ú. Hlohovec 
současným pachtýřům za cenu odpo-
vídající výši skutečně vynaložených 
nákladů na pořízení jednotlivých ne-
movitých věcí obcí Hlohovec a schvá-
lilo zveřejnění záměru v souladu s us-
tan. § 39 odst. 1 zákona o obcích.

• 9/10/2016 - ZO schválilo prodej po-
zemku p.č. 449 (ostatní plocha, jiná 
plocha, o výměře 146 m2) v k.ú. a obci 
Hlohovec, nad zemním sklepem ve 
sklepní lokalitě nad ulicí Krátká je-
dinému zájemci Romanu Češkovi za 
cenu 100,- Kč/m2, tedy za cenu v místě 
a čase obvyklou.

RNDr. Marie Michalicová
starostka obce

VÝPIS USNESENÍ
přijatých na 11. veřejném zasedání Zastupitelstva obce Hlohovec

ve volebním období 2014-2018,  konaném dne 13. 12. 2016 v zasedací místnosti OÚ Hlohovec

Zastupitelstvo obce Hlohovec (dále jen 
“ZO”) na svém 11. veřejném zasedání 
přijalo usnesení č.:
• 1/11/2016 - ZO zvolilo ověřovatele 

zápisu Mgr. Hanu Sítkovou a Marii 
Bartošíkovou.

• 2/11/2016 - ZO zvolilo návrhovou ko-
misi ve složení: předseda Karel Vlašic, 
členové František Jankovič a Ing. Jaros-
lav Hajda.

• 3/11/2016 - ZO schválilo program 
zasedání ZO č. 11/2016 ve zveřejněné 
podobě.

• 4/11/2016 - ZO vzalo na vědomí 
zprávu místostarosty obce o plnění us-
nesení přijatých na minulém zasedání 
ZO.

• 5/11/2016 - ZO vzalo na vědomí 
rozúčtování skutečných nákladů obce 
Hlohovec roku 2015 na sběr a svoz 
netříděného komunálního odpadu 
za osobu a kalendářní rok podle čl.4 
odst.1 obecně závazné vyhlášky obce 
Hlohovec č. 2/2015, o místním popla-
tku za provoz systému shromažďování, 
sběru, přepravy, třídění, využívání 
a  odstraňování komunálních odpadů 
(dále jen OZV) ve výši 658,17 Kč a po-
tvrdilo  sazbu ročního poplatku za oso-
bu dle výše citované OZV na rok 2017 
ve výši 450,- Kč. 

• 6/11/2016 - ZO schválilo své 
příspěvkové organizaci Základní škola 
a Mateřská škola Hlohovec finanční 
neinvestiční příspěvek na provozní 
výdaje, doplnění investičního fon-
du a  na mzdové výdaje v  roce 2017 
v celkové výši 1 320 000,- Kč, přičemž 
částka 60  000,- Kč je určena do 
investičního fondu a částka 190  000,- 
Kč je určena do fondu odměn, z toho 
130  000,- Kč na doplatek mzdy peda-
gogickým pracovníkům.

• 7/11/2016 - ZO vzalo na vědomí in-
formace o provedení rozpočtových 
opatření č. 5 a 6/2016 Radou obce Hlo-
hovec, viz příloha č. 1 zápisu.

• 8/11/2016 - ZO schválilo provedení 
rozpočtového opatření č. 7/2016, viz 
příloha č.1 zápisu.

• 9/11/2016 - ZO schválilo rozpočet 
obce Hlohovec na rok 2017 ve vyrov-
nané výši 19  909,0 tis. Kč, viz příloha 
č. 2 zápisu.

• 10/11/2016 - ZO schválilo bezúplatné 
nabytí nemovité věci – pozemku p. č. 
1773/264, ostatní plocha, jiná plocha, 
zapsané v katastru nemovitostí u  Ka-
tastrálního úřadu pro Jihomoravský 
kraj, katastrální pracoviště Břeclav, na 
listu vlastnictví č. 60000 vedeném pro 
obec a katastrální území Hlohovec do 

vlastnictví obce Hlohovec z vlastnictví 
České republiky, ke které je příslušný 
hospodařit Úřad pro zastupování stá-
tu ve věcech majetkových. 

• 11a/11/2016 - ZO vzalo na vědomí 
zprávu předsedy finančního výbo-
ru Karla Vlašice o činnosti výboru za 
uplynulé období.

• 11b/11/2016 - ZO vzalo na vědomí 
zprávu člena kontrolního výboru 
Zdeňka Garčice o činnosti výboru za 
uplynulé období.

• 12/11/2016 - ZO schválilo v  sou-
ladu s § 102 odst. 2 písm. a) zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní 
zřízení), ve znění pozdějších předpisů, 
přenesení pravomoci ZO na Radu 
obce Hlohovec schvalovat změny 
závazných ukazatelů a  provádět 
rozpočtová opatření v  období do 
31. 12. 2016 bez omezení.

• 13/11/2016 - ZO uložilo místos-
tarostovi podat informaci o schvá-
lených a provedených rozpočtových 
opatřeních Radou obce Hlohovec 
v  období do 31. 12. 2016 na násle-
dujícím veřejném zasedání ZO v  roce 
2017.

JUDr. Pavel Kašník
místostarosta obce
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ROZPOČET OBCE HLOHOVEC NA ROK 2017

Paragraf Popis příjmu nebo výdaje částka v  s. Kč         

P Ř Í J M Y   c e l k e m 19 909,0
VLASTNÍ  PŘÍJMY  DAŇOVÉ  14 000,0

VLASTNÍ  PŘÍJMY  NEDAŇOVÉ  1 220,0

1012 Pronájem/prodej zeměd.pozemků podnikajícím osobám 125,0

1019 Pronájem/prodej zeměděl.pozemků nepodnik.osobám 35,0

2119 Úhrady za dobývací prostory 130,0

2122 Sběr a zpracování druhotných surovin (železný šrot) 30,0

2143 Cestovní ruch - prodej drobného zboží 1,0

3314 Příjmy za služby Obecní knihovny 1,0

3326 Péče o kulturní dědictví - dům č.15 (vratka za energie) 1,0

3341 Příjmy ze služeb - hlášení místním rozhlasem 6,0

3349 Příjmy za inzerci v místním zpravodaji Naša dědina 1,0

3392 Příjmy z pronájmu ost.nebyt.prostor - kulturní dům 100,0

3399 Ost.zálež. kultury - příjmy ze vstupného na kulturní akce 160,0

3419 Tělovýchovná činnost - vrácení platby TJ Sokol za energie a vodu 80,0

3613 Pronájem nebytových prostor- Česká pošta, Vodafone 100,0

3632 Pohřebnictví - pronájem hrobového místa  1,0

3639 Pronájem/prodej nezeměděl.pozemků a ost.nemovitých věcí 75,0

3722 Odpadové hospodářství - prodej popelnic 50,0

3725 Odpadové hospodářství (od EKO KOM, ASEKOL, EKOLAMP) 150,0

4359 Ost.soc.péče a pomoc - obědy důchodcům 150,0

6171 Příjmy z činnos   místní zprávy - pronájem OÚ 1,0

6310 Příjmy z úroků na b.ú. 10,0

6409 Příjmy z ost.čin. jinde nezařaz. 13,0

PŘIJATÉ  TRANSFERY  (např. dotace atd.) 4 689,0

V Ý D A J E   c e l k e m 19 909,0
1012 Zeměděl.a potravin.činnost podnikajících osob 1,0

1019 Zeměděl.a potravin.činnost-nepodnikajících osob 5,0

2143 Cestovní ruch, propagace a ost., příspěvek DSO LVA, atd. 50,0

2212 Silnice - zimní údržba, zametání, opravy 250,0

2219 Pozemní komunikace - údržba,opravy, rekonstrukce chodníků 6 500,0

2221 Veřejná silniční doprava (příspěvek na IDS JMK) 70,0

2310 Pitná voda - údržba, opravy vodovodu, přípojek 20,0

2321 Odpadní vody - údržba, opravy kanalizací 20,0

2333 Úpravy drobných vod. toků - čištění koryt, opravy 100,0

3113 Základní školství - činnost ZŠ a MŠ Hlohovec, příspěvková organizace 1 700,0

3314 Obecní knihovna - nákup knih, mzda knihovnice 40,0

3319 Obecní kronika - včetně odměny kronikářky 10,0

3326 Kulturní dědictví - opravy drobných sakrálních staveb 10,0

Rozpočet obce Hlohovec na rok 2017 schválilo Zastupitelstvo obce Hlohovec na svém zasedání č. 11/2016 dne 
13.12.2016 usnesením č. 9/11/2016. Návrh rozpočtu byl zveřejněný na úřední desce OÚ Hlohovec v období od 25.11. 
do 12.12.2016.



NAŠA DĚDINA • 1/20174

3341 Veřejný rozhlas - provoz, údržba, opravy 400,0

3349 Místní zpravodaj "Naša dědina" - tvorba,  sk 35,0

3392 Kulturní dům - provoz a opravy kulturního domu, mzda uklízečky 400,0

3399 Kulturní a společenská činnost - jubilea, kult.akce, příspěvky org. 300,0

3412 Sportovní areál na ulici Lednická - údržba, opravy 150,0

3419 Tělovýchovná činnost (příspěvky, dary spolkům, org. atd.) 5,0

3421 Zájmová činnost a rekreace - dě   a mládež (údržba, opravy hřišť, výsadba zeleně) 200,0

3429 Zájmová činnost a rekreace - dospělí (příspěvky, dary společ.organizacím...) 5,0

3631 Veřejné osvětlení - provoz, údržba, opravy 400,0

3632 Místní hřbitov - provoz, projektová dokumentace na úpravy hřbitova 200,0

3633 Výstavba a údržba místních inž. sí   963,5

3635 Územní plánování - nový územní plán 450,0

3639 Komunál.služby a územ.rozvoj - mzdy zaměstnanců údržby, daň z PN, atd. 600,0

3721 Sběr a svoz nebezpečných odpadů - smlouva a.s. Hantály 10,0

3722 Sběr a svoz komunálních odpadů a biodopadů - smlouva a.s. Hantály 1 000,0

3723 Neinvest. transfery veřejným rozpočtům ("DSO Čistý jihovýchod ") 4,8

3725 Sběr a svoz komunál. odpadů tříděných - (Hantály a.s.), nákup služeb 250,0

3745 Péče o vzhled obce a veřejnou zeleň, mzdy zaměstnanců 1 900,0

4329 Sociálněprávní ochrana dě   (veřejnoprávní smlouva s městem Břeclav) 2,0

4359 Ost.soc.péče a pomoc - obědy důchodcům 175,0

5212 Ochrana obyvatelstva (Krizové řízení) 5,0

5399 Činnost komise k projednávání přestupků (veřejnoprávní smlouva s obcí Lednice) 10,0

5512 Požární ochrana (smlouva s Městem Val  ce o DSH) 35,5

6112 Místní zastupitelské orgány - zastupitelstvo obce, rada, komise 1 200,0

6171 Obecní úřad - provoz, mzdy úředníků, údržba, klima  zace 2 150,0

6310 Obecné výdaje z fi nancování (poplatky bance a SCP) 25,0

6320 Pojištění majetku obce 100,0

6399 Ostat. fi n. operace - daň z příjmu PO za obec Hlohovec 150,0

6402 Volby do zastupitelstev krajů 2016 - vratka dotace 6,2

6409 Příjmy z ost.čin. jinde nezařaz. (zálohy pokladny OÚ) 1,0

F i n a n c o v á n í  (výdaje - příjmy) 0,0
JUDr. Pavel Kašník, místostarosta obce

Statistika uložení bioodpadu v roce 2016

PROJEKT SKUTEČNOST od 1.1. do 31.12.2016

Město
Obec

celkem
( t )

celkem
( t ) Projekt splněn na %

Břeclav 2 673 0,0 0%
Hustopeče 923 878,7 95%
Lanžhot 369 305,1 83%
Podivín 310 281,9 91%
Val  ce 745 594,3 80%
Velké Bílovice 514 803,0 156%
Velké Pavlovice 350 914,5 261%
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Boře  ce 122 193,3 158%
Bulhary 131 99,0 76%
Diváky 57 0,0 0%
Hlohovec 139 266,1 191%
Horní Bojanovice 93 204,6 220%
Hrušky 205 0,0 0%
Kobylí 280 7,5 3%
Kos  ce 182 403,4 222%
Kurdějov 68 19,3 28%
Ladná 133 0,0 0%
Lednice 265 97,4 37%
Milovice 56 1,5 3%
Moravský Žižkov 177 257,5 145%
Moravská N. Ves 331 47,8 14,4%
Němčičky 107 259,6 243%
Nikolčice 113 68,6 61%
Pavlov 78 0,0 0%
Popice 171 84,3 49%
Pouzdřany 91 0,0 0%
Přítluky 102 128,0 126%
Rakvice 214 666,4 311%
Sedlec 113 0,0 0%
Starovice 75 65,0 87%
Starovičky 124 142,5 115%
Stracho  n 68 0,0 0%
Šakvice 134 157,0 117%
Tvrdonice 195 395,8 203%
Týnec 119 194,9 164%
Vrbice 92 151,6 165%
Zaječí 150 222,7 148%

CELKEM 7 911

Kam s nalezeným dravým ptákem? Do záchranné stanice v Rajhradě.

Program záchrany zraněných a jinak postižených ptáků

Hlavní funkcí stanice pro záchranu živočichů je přede-
vším poskytnutí odborné pomoci handicapovaným živo-
čichům s cílem umožnit jim plnohodnotný návrat do vol-
né přírody. Dalším úkolem je péče o nalezená mláďata, je-
jich dokrmení a buď přiložení do hnízda adoptivním rodičům 
v přírodě nebo jejich příprava na vypuštění podle vhodné metody.
Náš program záchrany zraněných ptáků je detailně propracován a za-
hrnuje kompletní péči (nepřetržitá pohotovost pro ohlášení, výjez-
dová záchranná služba, ošetřování, léčení, rehabilitace, příprava na 
návrat do volné přírody a vlastní vypuštění).

Úspěšnost návratu do přírody se pohybuje v rozmezí 55 - 70% 
z celkového počtu, zbytek na následky poranění uhyne, podstoupí 
eutanázii nebo se stávají trvalými pacienty. Ročně poskytneme azyl 
desítkám druhů dravých ptáků a stejnému počtu ostatních živočichů.

Záchranná stanice v Rajhradě je soukromé zařízení, které vzniklo 
na podzim roku 1999. Nejčastěji se do naší péče dostávají běžnější 
druhy jako je poštolka obecná, káně lesní, kalous ušatý nebo puštík 
obecný, ale zaznamenali jsme případy mnohem vzácnějších druhů 
ostříž lesní, dřemlík tundrový, moták lužní. Převážná většina poranění 
jsou způsobena činností člověka. Nejběžnějšími zraněními jsou různé 

fraktury křídel a popáleniny el. proudem. Méně častější jsou otravy, 
postřelení, zeslábnutí a nelegální chov v zajetí.

Nejvážnější případy se složitým a náročným průběhem léčby jsou 
popáleniny el. proudem na sloupech vysokého napětí. Takto postiže-
ní ptáci mnohdy uhynou, v „lepším“ případě u nich dojde k odumírání 
tkání i celých končetin zaživa.

Záchranná stanice pro dravé ptáky Rajhrad

Sídlo: Masarykova 124, 664 61 Rajhrad
Základna s ukázkovou expozicí a střediskem ekologické výchovy 
v klášterní zahradě Benediktinského opatství v Rajhradě - otevřeno 
dle telefonické dohody.
Obor působnosti: záchrana živočichů se specializací na dravé ptáky
Oblast působnosti: území Jihomoravského kraje
IČO: 265 27 987
Telefonický kontakt:
606 184 100  / Pohotovostní číslo pro hlášení poraněných živočichů) 
E-mail: info@draviptaci.cz
Web:  http://www.draviptaci.cz
Číslo účtu: 17 18 11 406 / 0300 ČSOB divize Poštovní spořitelna. 

Děkujeme všem za podporu.
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Dění v obci

Starostka obce přivítala další nové občánky Hlohovce
V neděli 27. listopadu se v obřadní síni Obecního úřadu v Hlo-

hovci konalo v  pořadí již druhé vítání nových občánků. Komise 
pro školství a občanské záležitosti pozvala ke slavnostnímu přijetí 
tentokrát deset zájemců z řad rodičů nově narozených dětí. Sedm 
děvčátek a tři chlapci přišli na svět v období od prosince 2015 do 
října minulého roku a dostavili se v  početném doprovodu svých 
nejbližších. 

V slavnostním obřadu nechyběly verše a písničky v podání žáků 
místní základní školy, květiny pro maminky, předání pamětních listů, 
drobných dárků a fi nančního daru, zápis do pamětní knihy i závěreč-
né společné fotografování jednotlivých rodin s paní starostkou RNDr. 
Marií Michalicovou. Ke konci obřadu se ke gratulantům přidali také 
„školní kmotři“ ze základní školy, kteří přivítali novorozence malým 

dárečkem v podobě botiček a pamětního listu a vyslovili své přání:  
„Ať za šest let Tě Tvoje botičky přivedou do naší školičky“.  Noví ob-
čánci se stali plnohodnotnými obyvateli naší obce. Všem rodičům 
přejeme hodně trpělivosti, radosti a lásky při jejich výchově a ty nej-
krásnější prožitky završené pocity vděčnosti a úcty při jejich rodičov-
ském poslání. 

Obnovená tradice vítání občánků v Hlohovci má za sebou první 
ročník, ve kterém se přijetí na Obecním úřadě zúčastnilo celkem 19 
dětí s jejich rodiči a dalšími příbuznými. Jsme rádi, že jsme se mohli 
podílet na přípravě i realizaci této slavnostní a milé události a těšíme 
se na další obřady v roce 2017, které proběhnou v měsících květnu 
a listopadu.  

Za komisi pro školství a občanské záležitosti Mgr. Hana Sítková
Foto Tereza Jankovičová

Přivítány byly 3 skupiny dětí a jejich rodičů (pořadí vždy zleva):
Skupina 1:
- Veronika Valínová a Michal Tesařík s dcerou Dianou
- Pavel a Lucie Koňaříkovi se synem Stanislavem
- Jiřina a František Drobiličovi s dcerou Patricií 

Skupina 2:
-  Lucie Drobiličová a Zdeněk Kubánek se synem Matyášem
-  Marcela a Libor Vlkovi s dcerou Luisou 
-  Kamila Kobsíková a Ľudovít Lánik s dcerou Isabell

Skupina 3:
- Alena a Pavel Drobiličovi se synem Matějem
- Bohumila a Jaroslav Duškovi s dcerou Hermínou
- Simona a Petr Tomkovi s dcerou Jasmínou
- Klára a Lukáš Vlašicovi s dcerou Isabelou

Vítání občánků, 1. skupina dětí a rodičů.

Vystoupení žáků ZŠ Hlohovec.

Vítání občánků,paní starostka se 2. skupinou dětí a rodičů.

Vítání občánků, 3. skupina dětí a rodičů.

Školní kmotři předávají novorozencům malý dárek.
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Svěcení mladých vín ročníku 2016 bylo opět dobrou tradicí
Prostory kulturního domu 27. prosince 

2016 zaplnili vinaři a milovníci dobrého vína, 
aby se ve svátek Jana Evangelisty, patrona vi-
nařů zúčastnili slavnostního aktu žehnání vín 
ročníku 2016. Bez mála 200 vzorků vín požeh-
nal p. Farář Karel Janoušek.

Celou akci již tradičně zaštiťovalo ob-
čanské sdružení Hlohovčané pod taktovkou 
hlavního organizátora ing. Jaroslava Hajdy. Vi-
nařskou slavnost obohatily vystoupením děti 

O vínečku

Josef Vaškovič

Nalejme si do žbánečka
naše vínko moravské.

Vyrústlo nám nad dědinú,
je to vínko lohovské.

Pěkný bukét aj iskérku,
každé dobré víno má.
Je to naša tajná láska,
od Pána Boha daná.

Potěší nás ket sme smutní,
zahreje nás v srdéčku.

Nandem v něm aj tú našu,
o vínečku pjesničku.

Tak si spolem zaspívajme,
nech nám vínko šmakuje.

Nech nám spolem ve sklépečku,
pri vínečku dobre je.

folklórního souboru Lohovecké děti vánočním 
pásmem a překvapivé vystoupení obnovené-
ho mužáckého sboru. Obě vystoupení do-
provodila cimbálová muzika Kamenica, která 
s dobrými víny přispěla k příjemné atmosféře 
celé akce. O oblibě této akce svědčí vzrůstající 
počet účastníků i počtu vzorků vín od domá-
cích i přespolních vinařů.

Iva Vlašicová
Foto Eliška Chládková

Folklórní soubor Lohovecké děti

Účinkovala také cimbálová muzika Kamenica
Ochutnávka vzorků i pomazánek 

Foto Jaroslav Hajda
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17. ročník Tříkrálové sbírky byl opět úspěšný
Navzdory silnému mrazu a sněhu, vyrazili 7. ledna malí kolední-

ci do ulic, aby podpořili dobrou věc, již 17. ročník Tříkrálové sbírky. 
O tom, že se jim dařilo, svědčí celkový výtěžek, který v naší obci činí 
56.438 Kč.

I přes ztížené podmínky si koledníci vedli velmi zdatně. 
Finanční prostředky ze sbírky budou použity z větší části na po-

moc potřebným v našem regionu, a to založení a rozvoj nové terén-
ní služby Mobilního hospice sv. Martina, který bude pomáhat nevy-
léčitelně nemocným lidem v jejich domácím prostředí a poskytovat 
také podporu jejich rodinám. Dále pak budou fi nance použity na 
podporu dobrovolnických aktivit farních společenství na Břeclav-
sku pro maminky s dětmi a seniory.  Část výtěžku sbírky poputuje 
také na humanitární pomoc do zahraničí.

Velké poděkování patří všem, kteří se na její úspěšnosti podíleli 
– v prvé řadě malým koledníkům, všem obětavým organizátorům 
a těm nejdůležitějším - štědrým dárcům.

Pro porovnání ještě uvádím celou historii vybraných fi nančních pro-
středků s přepočtem darované částky na občana

2001 - 23.800  Kč (18 Kč/obč.)
2002 - 28.000  Kč (19 Kč/obč.)
2003 - 32.790  Kč (25 Kč/obč.)
2004 - 31.650  Kč (24 Kč/obč.)
2005 - 34.100  Kč (26 Kč/obč.)
2006 - 37.573  Kč (29 Kč/obč.)
2007 - 37.500 Kč (29 Kč/obč.)
2008 - 37.650 Kč (29 Kč/obč.) 
2009 - 46.600 Kč (36 Kč/obč.)

Koledníci s panem farářem K. Janouškem

2010 - 45.450 Kč (35 Kč/obč.)
2011 - 45.211 Kč (35 Kč/obč.)
2012 - 48.310 Kč (37 Kč/obč.)
2013 - 48.400 Kč (37 Kč/obč.)
2014 - 51.400 Kč (39 Kč/obč.)
2015 - 52.453 Kč (41 Kč/obč.)
2016 - 58.583 Kč (45 Kč/obč.)
2017 - 56.438 Kč (43 Kč/obč.)

Text a foto Iva Vlašicová
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Plesovou sezónu v Hlohovci zahájil tradiční krojový ples
Zimní období je období plesů, jinak tomu není ani u nás. Tradiční 

krojový ples se uskutečnil v sobotu 21. ledna. Ples zahájilo 16 krojo-
vaných párů předtančením Moravské besedy, k tomu nám vyhrávala 
DH Šardičanka. Zvoleni byli také noví stárci, kterými jsou pro letošek 
Karel Vlašic a Jan Vlašic. Děkujeme za příjemnou atmosféru více než 
250ti lidem, kteří na ples přišli. Velký dík patří také Obci Hlohovec 
za celoroční spolupráci a podporu. Děkujeme také krojované chase 
a všem, kteří nám v minulém roce pomáhali. Za celou chasu přejeme 
mnoho úspěchů v novém roce a těšíme se na Vás na všech letošních 
akcích.

stárci František Bartošík a Josef Beneš

Krojovaná chasa. Foto Luboš Hron

Slavnostní předtančení Moravské besedy. Foto Iva Vlašicová

Volba nových stárků. Foto Luboš HronKrása lidových krojů. Foto Iva Vlašicová
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Kulturní kalendář obce Hlohovec na rok 2017

termín akce místo pořadatel charakter akce

21. ledna Krojový ples areál kulturního domu Krojovaná chasa a obec 
Hlohovec

ples s předtančením moravské 
besedy,  volba stárků pro rok 
2016

4. února Krojový ples - Valtice areál kulturního domu Valtická krojovaná společ-
nost

ples s předtančením moravské 
besedy

19. února Dětský karneval areál kulturního domu ZŠ a MŠ Hlohovec maškarní ples pro děti

4. března Discoples areál kulturního domu TJ Sokol Hlohovec ples 

25. března Cyklistický závod Velká 

cena Hlohovce

velký okruh - silnice III.
tř., malý okruh(dětský) 
- ulice Dědina 

Sportcomplex Club 
Břeclav

7. ročník závodů v silniční cyk-
listice na hlohoveckých okruzích

16. dubna Výstava vín areál kulturního domu ZO Českého zahrádkářské-
ho svazu Hlohovec

51. ročník výstavy vín vinařů z 
Hlohovce a okolí,  košt vín, zpí-
vání s cimbálovou   muzikou

20. května Májové krojové hodky areál kulturního domu Krojovaná chasa a obec 
Hlohovec

tradiční lidová zábava s decho-
vou hudbou

1. července Benátská noc areál kulturního domu TJ Sokol Hlohovec večerní taneční zábava 

červenec, srpen Divadelní sezóna Dvor-

ního divadla

dvůr domu Chalupky 
110 OS Dvorní divadlo

20. 
a 21. srpna

Bartolomějské krojové 

hody
areál kulturního domu Krojovaná chasa a obec 

Hlohovec
tradiční lidová zábava doprová-
zená DH 

26. srpna Krojové hodky areál kulturního domu Krojovaná chasa a obec 
Hlohovec

tradiční lidová zábava doprová-
zená DH 

září Vinobraní areál kulturního domu Občanské sdružení Hlo-
hovčané

ochutnávka burčáků, bohatý 
kulturní program, vystoupení 
souborů a kapel

28. října FAZULAfest KD Hlohovec ČsOL jednota Valtice

2. ročník kulturní akce při příle-
žitosti 99. výročí vyhlášení nové 
ČSR, vystoupení pěveckých 
lidových souborů.

11. listopadu Svatomartinský košt 
Občanské sdružení Hlo-
hovčané

ochutnávka místních maldých 
vín s cimbálovou muzikou

listopad Myslivecký večer kulturní dům Myslivecké sdružení 
Hlohovec taneční zábava

27. prosince Svěcení vína kulturní dům Občanské sdružení Hlo-
hovčané

duchovní žehnání mladých 
vín a degustace za doprovodu 
cimbálové muziky

POZVÁNKA NA KULTURNÍ AKCE
• ZŠ Lednice, ZŠ a MŠ Hlohovec a Obec Lednice pořádají v pátek 

10. 2. 2017 v 19.30 hodin v obou sálech MCZL  Lednice (jízdár-
ny) 10. REPREZENTAČNÍ PLES. K tanci a poslechu hrají hudební 
skupina ŠARŽE 54 a cimbálová muzika PRIMÁŠ. Ples slavnostně 
zahájí polonézou žáci ZŠ Lednice. Vstupné 250,- Kč. Slosovatel-
né vstupenky o hlavní ceny tomboly lze rezervovat na e-mailu 
hlohovec.zs@tiscal i .cz 
nebo 774 493 655. Odjezd 
autobusu do Lednice je 
v 19.00 h. z obou zastávek 
v Hlohovci. Návrat zpět asi 
v 02.00 hodin.

• Základní škola Hlohovec pořádá v neděli 19. 2. 2017 v  15.00 
hodin DĚTSKÝ KARNEVAL v  sále KD v  Hlohovci. V  programu 
jsou zařazeny soutěže, promenáda masek, veselé tančení, zpěv 
i losování tomboly. Hraje hudební skupina MARBO. Vstupné 50,- 
Kč, masky mají vstup zdarma. 

• TJ Sokol Hlohovec pořádá v  sobo-
tu 4. 3. 2017 ve 20.00 hodin v sále KD 
v Hlohovci tradiční DISCOPLES. K tanci 
a poslechu hraje Yarin Janota. Srdečně 
se na Vás těší pořadatelé.
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Rok 2016 byl z pohledu ČsOL úspěšný

Dění v obci

Přechod do dalšího kalendářního roku 
je vždy příležitost nejen k  bilancování, ale 
hlavně k  plánování nových akcí. Jednota 
Československé obce legionářské ve Val-
ticích se sídlem v  Hlohovci může rok 2016 
považovat nejen za vydařený. Byl to i rok, 
který dal základ několika dalším akcím, které 
přetrvávají do dalších let. V únoru se na Kul-
turním domě v Hlohovci uskuteční II. ročník 
Mezinárodního šachového turnaje mládeže 
– Memoriál čsl. legionářů. V roce 2016 přijeli 
mladí šachisté z  nedalekého okolí, ale také 
ze Slovenska. Letošnímu ročníku poskytl 
záštitu šachový velmistr David Navara. Malí 
šachisté do 15 let změří své síly a schopnosti 
letos 25. února a jsou zváni i domácí přízniv-
ci šachu na tento otevřený turnaj.

Vloni v  červenci jsme si křtem knihy 
připomenuli „lohoveckého“ rodáka brigád-
ního generála Josefa Slunského. V letošním 
roce, pokud to dopadne podle předpokladů 
a plánů, měla by mu být navrácena pamětní 

deska na jeho hrobě v Bratislavě, který byl 
objeven zdevastovaný na hřbitově Sv. Ond-
reja v Bratislavě. 

Tak jako v  roce 2016, tak i letos bude 
v  říjnu na KD umístěna výstava přibližující 
Stejnokroje a výstroj čs. legií. Bude součástí 
II. ročníku FAZULAfestu, v rámci kterého vy-
stoupí mužské, ženské a i dětské lidové sou-
bory z Poštorné, Charvatské Nové Vsi, Valtic 
a hlavně Hlohovce. Tyto obce byly v  roce 
1918 součást Dolního Rakouska a po 28. říj-
nu se přihlásili nebo byli přičleněny k nové 
Československé republice. Akce se uskuteč-
ní 28. října 2017 u příležitosti 99. výročí vy-
hlášení nové Československé republiky. 

Nedílnou součástí v letošním roce bude 
i LEGIOadvent a další akce, o kterých bu-
deme informovat na webových stránkách 
Hlohovce, v  časopise Naša dědina a také 
na naší facebookové adrese  ČsOL jednota 
Valtice.

Mgr. František Trávníček

Myslivecký spolek Hlohovec bilancuje svoji činnost
Ve dnech 3. - 4. září 2016 měl Myslivecký spolek Hlohovec tu čest 

podílet se na pořádání 42. ročníku Memoriálu Richarda Knolla. Memo-
riál Richarda Knolla je vrcholná soutěž ohařů ČR, má mnohaletou tra-
dici, koná se již od roku 1975 a účastní se jí nejlepší psi z všestraných 
zkoušek minulého roku. Zázemí pro účastníky poskytla obec Hlohovec 
v prostorách kulturního domu a my jsme organizačně zajistili podmínky 
pro hladký průběh zkoušek práce na vodě, pro které pořadatelé zvolili 
hlohoveckou Výtopu. Ve funkci jednoho z rozhodčích se představil člen 
našeho spolku pan Karel Grandič st.

     Další akcí, kterou jsme pořádali, byl již tradiční myslivecký večer 
konaný dne 19.11.2016 v kulturním domě Hlohovec. K tanci a posle-
chu hrála místní dechová hudba Pivoňka a v Hlohovci v průběhu veče-
ra předvedl své umění mladý trubač Zdeněk Růžička. Návštěvníci měli 

možnost ochutnat vynikající mys-
livecké speciality a odnést si cenu 
z bohaté tomboly. 

Na podzim probíhají společ-
né hony na drobnou zvěř. V roce 
2016 jsme měli celkem 5 honů. 
Vzhledem k celorepublikovému 
poklesu drobné zvěře i náš úlovek 
byl nevalný, a proto jsme se za-
měřili na lov zákonem povolené 
škodné. 

Kromě pořádání těchto akcí 
myslivci především v průběhu 
celého roku zajišťují dostatek kr-
mení pro zvěř na zimu a klid v ho-
nitbě. Na své náklady jsme nain-
stalovali v nejkritičtější části Aleje 
Petra Bezruče pachové ohradníky, 
které se nám osvědčily. Za ce-
lou dobu jejich působení nebyl 
v  ošetřeném úseku sražen ani je-
den kus spárkaté zvěře.

Za MS Hlohovec Milan Grbav-
čic ml. – předseda

Foto archiv MS Zvěřinová tombola, Myslivecký večer 19. 11. 2016

Svačina na honu   

Výřad, hlavní hon 10. 12. 2016

Instalace zrekonstruovaného posedu
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Lidový kroj, zejména sváteční, znamenal pro naše předky vždy 
velké bohatství. Protože se nejcennější části kroje předávaly z gene-
race na generaci a udržování a ukládání krojů věnovala a do dnešních 
dnů se věnuje veliká péče a pozornost, kroje se udržely do dnešních 
dnů. 

Po každém použití se krojové součásti pořádně vyvětraly a ná-
sledně ukládaly do šufl atových „kosní“, truhlic a ….skříní. Vyšívané 
krojové části – fěrtochy, obojky, šňůrky, parádní molové košele a ru-
kávce se prokládaly modrým hedvábným papírem, aby výšivky neza-
žloutly. Velmi pracné bylo praní těchto součástí oděvu. Krajky se ze 
slavnostního kroje vždy před praním odpáraly a po vyžehlení zno-
vu našívaly. Do “kosní“ a truhel se také ukládaly vlňáčky složené do 
čtverce a zástěry a šátky, které se skládaly do obdélníků.  Červenice 
a ostatní nohavice se před uložením pořádně vysušily, vykartáčova-
ly, převrátily naruby a složily napůl. Do nohavic se vkládal novinový 
papír, který soužil jednak jako odpuzovač molů, a také kvůli držení 
tvaru. Kokeše se ukládaly tak, že se mašle smotaly a uvázaly dovnitř 
kokeša a celý se zavázal do šátku, který se zavěsil na dřevěný rošt 
v „hrubej hizbě“.

Mnoho pozornosti zasluhovaly věci z kůže a kožešin. V bohatších 
sedláckých rodinách bylo i několik kožichů, parádní bohatě vyšívané 
na sváteční nošení a starší na nošení běžné. Vyřazené kožichy se po-
užívaly také na přikrytí při spaní.  Ženy měly krátké kožíšky, tzv. kaca-
baje, které zanikly koncem 19. století, kdy byly defi nitivně nahrazeny 
vlňáky, které přetrvaly až do dnešní doby. Také zde byl velmi důležitý 
boj proti molům.

V minulosti kroj v Hlohovce oblékali všichni, muži, ženy, mládež 
i děti (ty už i v peřince), a to až do 50. let minulého století. V neděli 
a ve svátky to byly sváteční – parádní kroje a v  pracovní dny kroje 
všední. Nejdéle se nošení kroje udrželo u žen. Děvčata kroj odložila 
v  době, kdy začala dojíždět o zaměstnání a škol v  Břeclavi. Tradice 
mužského kroje jak všedního, tak i svátečního úplně zanikla. 

Před dvaceti lety ještě více než 70 hlohoveckých žen dennoden-
ně oblékalo kroj, který nosily od mládí. A také dodnes se jim říká 
„krobótky“ podle Chorvatů, která v 16. století osídlili některé obce na 
jihu Moravy.

Dnes už je to jen 13 žen, které i přes svůj vysoký věk denně kroj 
oblékají. Z  toho čtyři ženy jsou starší devadesáti let. Ze zbývajícího 
počtu je ještě možno pravidelně vidět 3 ženy každou neděli na mši 
sváteční ve svátečním kroji v místním kostele. Mezi nimi je i „nejmlad-
ší“ krobótka Marie Pekárková, které je už 77 let.

Přestože každým rokem ubývá žen, které denně kroj oblékají, tak 
ještě slavnostní kroj oblékají mladí chlapci a dívky a také malé děti. 
Pořizování tohoto kroje ji fi nančně náročné, a to 25 – 35 tisíc Kč. Tyto 
kroje šije už jen několik švadlen a jenom jeden švec na našem okrese. 
Do této náročné práce se zapojila i naše spoluobčanka, paní Marie 
Bartošíková, která svým pěti dětem (4 chlapci a 1 dívka) a také svým 
známým, vyšila, ušila a vymalovala krojové součásti (Košile, fěrtochy, 
obojky, lajble, kokeše a mašle).

Lidový kroj ze života mizí

Okénko do historie

Hodky u kulturního domu v roce 2003 Výroční schůze JZD, rok 1985

Podvečerní posezení před domem, Chalupky r. 1956

Nejmladší krobótka před kostelem

Výroční schůze JZD 80. léta
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S novým stoletím a také tisíciletím všední i sváteční kroj i z naší 
obce nezadržitelně mizí. Neradi se s tímto stavem smiřujeme, je velká 
škoda, že se vytrácí tato tradice, která se dědila po staletí z generace 
na generaci.

Zůstává jen přání, aby kroj v příštích obdobích mladí lidé oblékali 
jako dosud na různé slavnosti a příležitosti a tím aspoň částečně udr-
želi tyto krásné tradice.

Kateřina Vlašicová, kronikářka obce      
Foto ing. Karel Vlašic

Mladí oblékají slavnostní kroj ještě několikrát za rok – na krojový 
ples, Velikonoce, májové hodky, slavnost Božího těla, hody a chlapci 
ve svátek sv. Štěpána. Chlapci ještě jezdí v kroji na hody do soused-
ních obcí jako „prespolní“. Na některých slavnostech (hlavně hodech) 
bývá v kroji oblečeno až 25 chlapců, 20 dívek a kolem 25 dětí.

Přesto mnohým dříve narozeným je líto, že další generace v této 
tradici nebudou pokračovat. Krojové dědictví se v  lepším případě 
pečlivě uchová, v horším případě rozprodá anebo až dá do sběru 
textilu. 

Jak se v Hlohovci dříve stavělo
pod skleněným poklopem. Kosňa sloužila 
k  uložení svátečního oblečení, hlavně krojů. 
Stropy v „hizbách“ byly dřevěné z dubových 
desek upevněných na pevných trámech, po-
depřené hlavním trámem, tzv. roštem, za kte-
ré se ukládaly modlitební knížky, klíče, rodin-
né listiny apod. Stropy měly obvykle tmavou 
barvu, natíraly se klihem a dobytčí krví, aby 
se leskly. Podlahy tvořila udusaná hlína vysy-
paná jemným pískem.

V  17. století měla obec Hlohovec 39 
domů, 9 hospod, kovárnu, v roce 1800 to 
bylo už 87 usedlostí ( pouze dědina a Dolní 
Konec).

za kuchyní následovala hospodářská stavení. 
Okna světnic byla opatřena železnými mříže-
mi, což znemožňovalo vstup nepovolaným 
do domu, okenice se otevíraly do ulice. 

Z nábytku v malé „hizbě“ stávaly dvě po-
stele s  vysoko vystlanými peřinami. V  rohu 
stával stůl a lavky s  bohatě vyřezávanými 
opěradly. Na stěnách visely obrazy svatých. 
V zimě příjemně hřála vysoká kachlová kam-
na většinou zelené barvy. „Hrubá hizba“ byla 
vybavena parádním nábytkem. Stávala zde 
parádní poslel,“ šufl atová kosňa“ (šuplíkový 
prádelník), na ní byly rozloženy sklenice, po-
hárky, sošky svatých a někdy velkou soškou 

V  minulosti lidé používali k  výstavbě 
svých obydlí toho materiálu, který byl po 
ruce. Kde byl vhodný kámen, stavěli z kame-
ne. Také v  Hlohovci bylo postaveno několik 
domů z kamene, a to hlavně obyvateli, kteří 
vlastnili kamenolom – tzv. Kamenici. Ostatní 
stavěli z  cihlářské hlíny. Proto byly chalupy 
až do doby kolem první světové války zho-
tovovány z  nepálených cihel – kotovic, též 
zvaných vepřovic, neboť se do směsi hlíny 
a plev přidávaly ještě vepřové chlupy. Šlo 
o  nepálené cihly usušené na slunci, které si 
rodiny zhotovovaly samy. Střechy domů byly 
doškové.

A jak se stavělo? Stavení byla obrácena 
průčelím do ulice, před nimi zahrádky kvě-
tin a na dřevěné konstrukci se pnula vinná 
réva. Na zahrádce byly záhony starodáv-
ných růží, jiřin, bílých lilií, aster, rozmarýny, 
máty, šalvěje aj. Uprostřed zahrádky byl tzv. 
„dvorek“, který byl opatřen dřevěnými lavič-
kami, na nichž sedávali zejména starší lidé, 
v  neděli i  celé rodiny, které zde besedova-
ly. Zahrádky byly ohrazeny hrubě tesanými, 
zašpičatělými deskami, které byly na horní 
části propleteny vrbovým proutím, takže 
k výstavbě takového plotu nebylo zapotře-
bí hřebíků, v té době tolik vzácných. V první 
polovině dvacátého století byl rozšířen plot 
hontový – z  řezaných latěk, v  horní části 
ozdobně vyřezávaných (donedávna se za-
choval pouze jeden dřevěný plotek, a to u  
domu č. p.47). 

Ve druhé polovině století se budovaly už 
zahrádky železné, některé se dochovaly až 
dosud. 

Zahrádky byly budovány ze dvou důvo-
dů, jednak pro okrasu, a také pro ochranu 
domů a květin před dobytkem. Ještě do po-
loviny minulého století obecní „pastýr“ pásl 
dobytek na obecních pastviskách v  Dolině 
a  Otoku. Z celé obce ráno hospodáři doby-
tek vypouštěli ze svých domů a stádo pak šlo 
celou ulicí „Dědinú“ a večer se stejnou cestou 
dobytek vracel, a tak kdyby nebyly květinové 
záhony ohrazeny dřevěnými plotky, dochá-
zelo by nemalým škodám na květinových 
zahrádkách.  

U domovních dveří byly zděné výstupky, 
tzv. „žebráčně“. Vchodové dveře bývaly težké, 
dubové, obecně tmavých barev. Do domu se 
vjíždělo na dvůr vrátnicí, která byla uzavřena 
pevnými vraty. Venkovní stěny obydlí se pra-
videlně „líčily“ vápnem. Hlavními dveřmi se 
vstupovalo do chodby – „konku“ ze které se 
vcházelo na jedné straně do malé a na druhé 
straně do „hrubej hizby“ a dále do kuchyně, Dřívější podoba staveb v Hlohovci

Dům č.p. 15 na ulici Dědina
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Takto postavená obydlí několikrát vyho-
řela. V roce 1838 vyhořelo 17 stavení, v roce 
1861 - 20 stavení, o tři roky později padlo 
v ohni 44 domů a 6 stodol, v roce 1868 sho-
řelo 21 chalup. Po těchto dvou požárech sho-
řelo všechno, co bylo pod střechou. Nastala 
velká bída s  dobytkem, lidé neměli co jíst. 
Aby úřady zamezily dalším fatálním ztrátám, 
vydaly nařízení, že všechna vyhořelá stave-
ní musí být postaveny z  tvrdého materiálu 

a kryta křidlicí, z  těchto důvodů se osadníci 
velmi zadlužili

V roce 1870 měla obec 150 domů se 730 
obyvateli (Dědina, Dolní konec, Šulaperk 
a Chalupky). V roce 1919 to už bylo 250 domů 
s  1345 obyvateli, v roce 1930 – 320 domů 
a 1425 obyvatel, v této době byla naše obec 
elektrifi kována. 

Ve druhé polovině 20. století došlo 
k rozsáhlé přestavbě domů v celé obci. Byly 

zbourány poslední domy z kotovic, stavělo se 
z pevného stavebního materiálu. Starší domy 
byly zbourány  na jejich místě byly postaveny 
nové rodinné domy, zbývající polovina byla 
přebudována a zmodernizována (sociální za-
řízení). V obci byl zbudován skupinový vodo-
vod a také byla plynofi kace obce. 

V roce 2000 bylo v obci 500 domů, ve kte-
rých bydlelo jen 1330 obyvatel.

Kateřina Vlašicová, kronikářka
Foto ing. Karel Vlašic

Jak rychlo ty roky leťá,
tak sa s nima ludé traťá.
Tych našich zesnulých,
mladí zas nahraďá.

Kerchovem projdime,
u hrobů postojme,
na tych naších blízkých,
znova si vzpomeňme.

Pri pochůzce kerchovem na Dušičky sem sa kromě príbuzných za-
stavil aj u několika hrobů svojích známých a v mysli sa vrátil o několik 
desítek roků zpátky. Za ty roky už sa věc jak celá jedna generace Hlo-
hovca prestěhovala na to posvátné pole nad dědinú. Tak pri pohledu 
na fotky na pomníkoch sa mě vybavily aj různé príhody a ludé z tej 
doby.

Obzvlášť mňa zaujala vzpomínka na porybného - strýca Josefa 
Vlka, prezdívkú Hajnara. Byli teda o generaci starší (*1907, +1985), ale 
presto sem si jich oblúbil pro jejich dobráckú a uprímnú povahu. Byli 
červenolící a podsadité postavy, podobú do strýca Jana Vlašica, Kor-
nela. Šak byli spolem aj dobrí kamarádi a co chvíla si ve sklepě u stýca 
Jana aj zazpívali tu jejich oblúbenú „Častokrát na hřbitov zajdu“.

Bylo to na podzim nějak tak kolem sedmasedmdesátého roku, 
ked sme šli já, Fanyn Kašník a Vojta Radkovič kolem jejich sklepa 
a okénkem sme viděli, jak strýc mestúvkú (dřevěné bidlo) podhrúžajú 
v kadi svatovavrinecké. No tak sme sa za nima na chvilku smekli. Po 
dvoch trech pohárkoch sme sa už brali dom. První šli Vojta s Fany-
nem, no a já sem sa pozastavil a čekal, až strýc Hajnar zamknú sklep. 
No, a jak zamkli a skovali klúč za tú rakúskú zástěru s prsama, tak sa 
podivali navrch na hvězdičky, co sa  nad nama ligotaly, a začali poví-
dat.

„Víš, chlapče, to bylo tak začátkem žárí v trijaštyrycátem, kde sem 
padl do ruského zajaťá. Protože Hlohovec patril do r. 1920 k Rakúsku 
a Rakúsko sa spojilo s Německem, tak moseli někerí Hlohovčané na-
rukovat, no a já s nima.“ Pomáli a rozvážně sa dali  vykládat svoju za-
jateckú anabázu. Vzpomínky to mosely být trýznivé, ked jim občas 
dojatím selhal hlas a dokonca vyskočily aj slze.

„Stalo sa to daleko na Ukrajině. Naša rota kolem pátej hodiny zau-
jala postavení v brezovém lesíku. Asi za hodinu, ked sa už zvečerívalo, 
zahájili Rusi dělostreleckú prípravu, kerá trvala necelú hodinu. Naráz 
palba ustala a za chvílu bylo čut praskání větviček, to už šla ruská pě-
chota. Na žádný odpor nenarazila. Tých pár, co po tem masakru zbylo, 
dalo ruky hore. Já sem byl raněný, ale našťastí né moc. Kolem mňa 
ležali samí mrtví a tak sem dělal také mrtvého. Ten Rus, co došel ke 
mně, tak mňa bodlem na fl intě otočil a šel dál. No, víš, bylo to hrozné, 
čekat esli bodne lebo né. Našťastí nebodl. Ráno až bylo po všeckém, 
tak sem sa sám Rusom prihlásil. To už byl klid, tak mňa vzali do zajaťá. 
Ale tych, co sa večer vzdali, tak tych stejnak všeckých na místě po-
strílali. Pridělili mně ale sedmnáctiročního kluka, aby mňa odvédl do 
děrevně, kde bylo obvaziště a zajatecký tábor. Vojáček měl co dělat, 
aby mňa ochránil pred ludma, aby mňa po cestě z nenávisti k němec-
ké uniformě neubili.“ 

No, tak jsme pred tým sklepem stáli od večera a hvězdičky už 
hodně pobledli, ked sme sa nad ránem se strýcem Hajnarem rozchá-

Ze vzpomínek strýca Cyrila aneb jak ten čas letí

zali. A to sme došli steprva do půlky celého príběhu. Pokračování zas 
bylo až na svatbě, ked sa jejich vnuk Janek Sítek 18. ríňa 1980 ženil.

„Po částečném ošetrení sem sa dostal do velikého lágru, kde nás 
bylo několik stovek a odtút nás vlakem transportovali na Sibir. Vagóny 
to nebyly ani dobytčáky, ale otevríté uhláky. Jeli sme štyri dni a noci 
bez jídla a vody. V tábory nám dali na cestu enom štvrtku bochníka 
chleba a vodu sme měli enom z napadaného sněhu. Ve vagóně nás 
bylo ale sedmdesát nebo osmdesát. Oblečení sme měli enom letní, 
v kerém nás zajali. Zprvu sme sa zahrívali tým, že sme sa tlačili jeden 
ke druhému. Po cestě nás ale ubývalo a tak vznikl prostor, že sme 
mohli aj chodit. Chodit sme moseli, aby sme nezmrzli. Kdo prestal 
chodit, tak to měl, jak sa ríká, spočítané. To sme ho, než ztuhl, vyslékli, 
oblečení si rozebrali a holé tělo sme vyhodili pres bočnice do sněhu. 
V noci bylo na Sibiri až ke čtyriceti stupňom mrazu. Šak nás také do 
konečnej stanice dojela enom hrstka. Z osmdesáti ve vagóně zbylo 
enom devět nebo deset a v někerých vagónech dokonca už enom 
mrtví, kerých už neměl kdo vyhodit. Taký transport sa rovnal plynovej 
komory, enom o moc krutější. - Na Sibiri sme dělali s civilama, povět-
šinú s bárišňama, protože chlapi byli na frontě, tak rabótály bárišně. 
Enom komandanti a strážní byli chlapi. S bárišňama sme měnili pláště 
za krumpíre. Bylo to za jedno. Buď umrít hladem nebo zmrznút. Ně-
keré pláště, co sme stačili skovat, sme měli po tých zmrzlých. Ženy 
místo duchny s tyma plášťama prikrývaly děcka. Duchny tam neznali 
a v zimě spávali oblečení. Já sem sa hlásil k tesarom. Namísto tužky 
sme si opalovali drevka a tým sme psali. V létě sme zase pomohali 
pri žňách. A ty sa dělaly eště kosákem. Jednú sa došla na nás podívat 
nějaká delegace a ten jeden povídá: „No soldát skaží...“, jako že mám 
réct, jak sa mně lúbí úroda? No, byla ničemná, ale měl sem strach réct 
pravdu, tak sem povidal, že je očeň charašo. A on nato: „Skaží plócho! 
Ja znáju Čechyju, tam jesť očeň charašo!“

No, žádné blaho tam nebylo a co chvíla sem spomínal na domov 
a povidal si, kebych tu měl, co sem házal doma psovi. Nejednú, ked 
sem sa zadíval na ty žárící hvězdičky, tak sem si pomyslel: estli eště 
někedy uvidím svítit hvězdy nad Lohovcem, a esli uvidím z hráze Šta-
natóna (Nesyt) zapadat slunko za Palavu? Esli sa eště shledám se ženú 
a dětma?

No, stalo sa, že sem to všecko pretrpěl a druhým rokem po válce 
sme jeli konečně dom. V nějakej stanici v Maďarsku zastavil vedlá nás 
vlak s ruskýma vojákama, co sa vracali od nás do Ruska. A jeden ten 
Rus mně povidá: „No, soldát, skaží, kak panrávilos těbě v Rusiji?“ Já 
na to: „No, óčeň charašó“. Šak sem si pomyslel: reknu že špatně a on 
mňa zastrelí eště kúsek od domova. A on na to: „Skaží  plócho. Znáješ 
ty, kde Dolní Bojanovice? Tam byly hody. Tam bylo víno, mjaso, koláč. 
Tam bylo očeň charašó! A nět v Rusiji!“ A myslím, že keby mohl, tak by 
najrači preskočil k nám a jel s nama zpátky.“

A ta druhá půlka na tej svatbě nám zabrala od oběda do dese-
ti večer, než sme šli dom. Ked sme vyšli pred kulturák, strýc Jozena 
pohlédli zas na hvězdičky, co už nad nama svítily a začali tú svoju 
o hvězdičce. Ale už to nebyl ten jejich pevný tenor. Bylo v něm už cítit 
jakési vzrušení a v oku sa jim zališťala aj slza. Nevím, esli to byla slza 
z teho utrpeňá, co moseli vystát, lebo slza šťasťá a radosti z návratu 
a ze šťastnéj rodiny a dětí. 

A mosím sa priznat, že pri psaní sa zaleskla slza v oku aj mě.
strýc Cyril Michalica
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Zprávičky ze školky

A další rok v mateřské škole je za námi.....
...jeho poslední týdny probíhaly v naší mateřské 

škole ve znamení Adventu a vánočních tradic. S dět-
mi je toto období očekávání neradostnější. 

U nás ve školce začalo čekání na Ježíška v pondělí 
po 1. adventní neděli, kdy se všechny děti a učitelky 
sešly v jedné třídě, aby zapálily první svíčku na vlast-
noručně vyrobeném adventním věnci. Během násle-
dujících čtyř týdnů se tak dělo každé pondělí. 

K adventní tradici patří neodmyslitelně svátek 
svatého Mikuláše, který i tentokrát se svou družinou 
andílků a čertíků /páťáci a p. ředitelka ZŠ/ přišel při-
pomenout malým hříšníkům, že poslouchat se musí. 
A protože je dětská paměť krátká, určitě bude muset 
přijít za rok znovu.

Potom už se rozběhly vánoční přípravy. K těm pa-
tří pečení vánočních perníčků, které se i letos náram-
ně povedly a provoněly celou školku. 

V pondělí 19. 12. přišel „Ten Den.“ Napadl sníh 
a  ráno se ve třídě sluníček rozzářil vánoční strome-
ček a pod ním bohatá nadílka dárků. Celé dopoledne 
děti rozbalovaly a hrály si s novými hračkami a sesta-
vovaly vozidla z atraktivní dřevěné Polikarpovy sta-
vebnice. Samozřejmě, že se zpívaly koledy a nechy-
běla ani hostina.

Zpívání u vánočního stromu před školkou bylo letos ve velkém stylu                          

Vánoční zpívání našich nejmenších

Představily se sbory místních mužáků i žen

Výběr různých dobrot
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Druhý listopadový týden se v naší mateřské škole nesl v duchu 
příprav na již tradiční Svatomartinský průvod světýlek, který se koná 
vždy na svátek svatého Martina. 

Po celý týden se děti velmi aktivně zapojovaly do 
příprav. Spolu s paní učitelkami udělaly perníková těs-
ta, ze kterých potom vykrajovaly koníky a podkůvky, 
četli jsme si legendu o sv. Martinovi a nacvičovali pás-
mo písniček a básniček. Recitaci a zpěv děti zvládly na 
výbornou. Velkou motivací jim byla víra v přivolání sv. 
Martina na bílém koni. To se nám sice nepodařilo, ale 
na našem „zápalu pro věc“ to nic nezměnilo. 

V pátek 11. 11. 2016 se v 17 hodin sešly děti spo-
lu se svými rodinami před školkou, kde předvedly, co 
se naučily. Rozsvítili jsme lampionky a lucerničky a za 
znění mýtické hudby jsme vyrazili průvodem přes ce-
lou ulici Dědina. V čele šla skupinka letošních předško-
láků, kteří se střídali v nesení koně.

Na závěr všechny zúčastněné čekalo pohoštění 
v podobě perníčků, které napekly děti.  

Svátek světel a tradiční Svatomartinský průvod
Všem, kteří přišli, moc děkujeme a těšíme se zase za rok.

Mgr. Vladimíra Tesaříková, učitelka MŠ 

Slavnostní den jsme zakončili vánočním koledo-
váním u krásného stromku před mateřskou školou, 
který nám zajistili zaměstnanci OÚ a patří jim za to 
náš dík. Koledy u stromečku tentokrát zpívaly nejen 
děti, ale i hlohovečtí mužáci, maminky a babičky 
dětí a také učitelky MŠ a ZŠ. Potěšilo nás, že se přida-
li i někteří z přítomných, kteří přišli v hojném počtu. 
Všem určitě přišlo vhod občerstvení, které jako ob-
vykle připravily děti s paní učitelkami ve spolupráci 
s  maminkami a babičkami. Horké nápoje pro děti 
i dospělé nám v mrazivém večeru přišly také velmi 
k chuti.

Děkujeme všem, kteří nám s organizací zpívá-
ní u stromku byli nápomocni a sponzorům za je-
jich příspěvky na pohoštění a doufáme, že se tato 
úspěšná akce stane tradičním předvánočním zasta-
vením nejen dětí a rodičů, ale i široké veřejnosti.             

Marie Baránková, učitelka MŠ
Foto: Archiv MŠ Teplé občerstvení přišlo k chuti

Vánoční nadílka ve školce    Foto archiv MŠ

Zprávy ze školy

Advent je nejen časem očekávání, ale také hodnocení. 
Období adventu je pro většinu z nás časem rekapitulace a za-
myšlením se nad průběhem celého uplynulého roku. Je ale 
také předzvěstí blížících se vánočních svátků, dobou toužeb-
ného a radostného očekávání. Co  znamená advent pro naše 
žáky a jak prožívají konec roku v hlohovecké škole?  Adventní 
období, které začalo „železnou nedělí“, zahájili žáci rozsvíce-
ním první adventní svíčky na adventním věnci.  Hned úvod 
adventu patřil Mikulášské nadílce, kterou si pro nás připravili 
žáci 5. třídy a vtiskli tak do školy duch mikulášských tradic. 
Na příchod Mikuláše, andělů a čertíků se rovněž těšily také  
všechny děti v mateřské škole.  Aby napomohli všichni žáci 
školy ke slavnostní náladě, naplánovali jsme s našimi dětmi 
řadu akcí.  Začali jsme již 6. prosince, kdy naši malí i velcí žáci 
přispěli k oživení předvánoční atmosféry. Mikulášská besídka 
s jarmarkem pro malé i velké proběhla na prostranství před 
kulturním domem. Připravený program zahrnoval  vystou-
pení žáků školy, následovalo vystoupení dětského lidového 
souboru  Lohovecké děti. K adventního času neodmyslitelně 
patří vůně vánočního cukroví. Vánoční pečení a zdobení per-
níčků tak patří k oblíbeným tradicím v naší škole.  V předvá-

Advent v základní škole byl ve znamení mnoha aktivit

Vánoční jarmark, prodej výrobků dětí a školního časopisu    Foto archiv ZŠ
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Žáci obdarovali také zvířátka

Školou chodil Mikuláš se svojí družinouTeplé občerstvení na jarmarku

nočním období jsme zamířili  za pohádkou, a to do Divadla Radost 
v Brně. V naší obci a okolí jsme nezapomněli obdarovat také zvířátka 
v lese, kde jsme zavěsili jablka, mrkve, kukuřici a další potraviny na 
lesní stromky. Celé předvánoční období vyvrcholí vánočními besíd-

Třídní vánoční besídka v 1. třídě

kami v jednotlivých třídách a pak se děti rozutíkají na toužebně oče-
kávané vánoční prázdniny. 

Mgr. Elena Jankovičová, učitelka ZŠ
Foto archiv ZŠ

tím to vypadá, že většinu přihlášených klubová práce opravdu baví. 
Činností klubů došlo k obohacení nabídky zájmových aktivit v naší 
škole, která je i tak pestrá a umožňuje žákům účelné využívání jejich 
volného času. 

Mgr. Hana Sítková, ředitelka školy
Foto archiv ZŠ

Aktivity klubů děti baví Činnost čtenářského klubu

Klub zábavné logiky a her

Čtenářský klub a Klub zábavné logiky a deskových her – tyto zá-
jmové aktivity byly nabídnuty žákům 1. – 5. ročníku místní základní 
školy od ledna tohoto roku.  Jsou realizovány jedenkrát týdně po vy-
učování a jsou určeny všem, kteří mají zájem rozvíjet svůj intelekt zá-
bavnou formou prostřednictvím her, individuální i skupinové práce 
a dalších zajímavých aktivit. Náplní matematického klubu jsou různé 
logické úlohy, hádanky i hlavolamy. Trénuje se vrozená logika, mate-
matické schopnosti, prostorová představivost, důvtip, strategie a dal-
ší. Ve čtenářském klubu se pracuje na rozvoji čtenářské gramotnost, 
verbální schopnosti, ale také paměti, postřehu, důvtipu a kreativity.  
Časový rozsah každého bloku je 90 minut, jedenkrát týdně. Vedoucí-
mi klubů jsou zkušené paní učitelky naší školy, které řídí práci žáků 
a pomáhají jim plnit cíle stanovené v  plánu aktivit každého klubu. 
Ve čtenářském klubu pracují učitelky Elena a Klára Jankovičovy, klub 
logiky vedou učitelky Jitka Jankovičová a Hana Sítková. Obsah klubů 
bude přizpůsoben potřebám a přáním zúčastněných a upravován 
dle věku a úrovně žáků. Oba kluby, které jsou fi nancovány z dotace 
EU - Operačního programu pro výzkum a vývoj jsou součástí školního 
projektu Na cestě ke kvalitě. Naplněnost klubů je rovnoměrná a do-
sahuje počtu téměř 40ti účastníků. Do čtenářského oddělení chodí 
především dívky, o logiku a matematiku se zajímají spíše chlapci a za-

V základní škole začaly pracovat zájmové kluby
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Zápis do 1. ročníku základního vzdělávání pro školní 

rok 2017/2018
Zápis do 1. ročníku proběhne dle § 36 odst. 4 školského zákona 

nově od 1. dubna do 30. dubna 2017.
Na ZŠ Hlohovec se zápis uskuteční dne 5. 4. 2017 od 15 do 18 

hodin.

Zápis se týká dětí narozených v období od 1. 9. 2010 do 
31. 8. 2011 a dětí s odkladem povinné školní docházky z loňského 

roku.
Zákonný zástupce se u zápisu prokáže platným občanským 

průkazem a předloží rodný list dítěte. Rodiče, kteří budou pro dítě 
žádat odklad školní docházky, vyplní žádost o odklad a doloží vyjád-
ření školského poradenského zařízení (pedagogicko-psychologické 

poradny nebo speciálního pedagogického centra) a dětského lékaře.

V základní škole je v plném proudu Rok 
objevů a žáci mají za sebou již řadu aktivit, 
zaměřených na toto velmi nosné téma. Ze-
jména ti starší se v hodinách slohu a výtvar-
né výchovy zabývali popisem a kreativním 
ztvárněním své fantazie a na malé výstavě 
v prostorách školní chodby se chlubili svým 
spolužákům a ostatním návštěvníkům školy 
svými výtvory. Přinášíme ukázku nejlepších 
„objevů“, které jsou zatím jen ve fázi scifi , 
ale kdo ví, možná se v budoucnosti dočká-
me jejich realizace. Myslím si, že v  dnešní 
uspěchané době by je uvítali mnozí naši 
občané…

Vynález na stavbu domu

Vynalezl jsem převratný, čas zkracující 
vynález. Jedná se o předmět, který umožňuje 
postavit dům za tři hodiny. Jediné, co musí-
te udělat, je zhotovit základovou betonovou 
desku, na které bude dům stát. Na tuto desku 
pak nanosíte věci, ze kterých se dům posta-
ví. Cihly, kvádry, lepidla, omítky, elektrické 
kabely, střešní tašky a ostatní potřebné věci. 
Můj vynález spočívá v přístroji o velikosti te-
levizního ovladače, na kterém jsou čtyři tla-
čítka:  1- Rodinný dům, 2- Chata, 3- Vila a pro 

ty, kteří chtějí vydělávat, je tlačítko 4- Hotel. 
Tuto krabičku umístíme doprostřed budou-
cí stavby, vybereme tlačítko s  typem stavby 
a jeho stisknutím spustíme stavební proces. 
Nad stavebním materiálem se vytvoří obrov-
ská kopule, pod kterou se za tři hodiny posta-
ví dům. Tento dům je plně funkční, připraven 
ihned k nastěhování a bydlení.

Jiří Vlk, 5. třída

Tryskoboty znač-

ky Mikad

Mikad jsou trysko-
boty, které vynalezl 10. 
10. 2016 Filip Drobilič 
v  jeho tajné labora-
toři v  Hlohovci. Jejich 
výroba není moc ná-
kladná, takže za ně za-
platíte jen 15  000,-Kč. 
Tryskoboty se skládají 
z  batohu, ve kterém 
je uložena nádržka na 
palivo. Z ní vedou dvě 
hadičky do trysek při-
dělaných na botách. 
Provoz zajišťuje Natu-
ral 95. Boty jsou velmi 

spolehlivé a  pohodlné, vhodné na daleké 
cesty. Dosahují rychlosti až 180 km/hod. při 
nízké spotřebě 5 litrů na 100 km. Úsporněj-
ší varianta má maximální rychlost 150 km/
hod. a spotřebu 3 litry na 100 km. 

Filip Drobilič, 5. třída
Stránku připravila Hana Sítková                                    

Foto archiv ZŠ

Malí objevitelé ze 3. tisíciletí představují své nápady a vynálezy

Chytré klobouky jsou objevem dívek ze 4. a 5. třídy Vynález super  telefonu v podání Aničky Drobiličové ze 4. třídy

Žáci 5. třídy a jejich nejlepší vynálezy
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V této rubrice chceme našim občanům postupně představit místní podniky, restaurace či penziony. Do tohoto čísla zařazujeme Usedlost pod 
vinohrady, penzion s restaurací a komplexem služeb, který se dále rozvíjí.  

Usedlost pod vinohrady

Představujeme místní soukromé firmy

Nápad postavit tematicky založený pen-
zion v  Hlohovci vznikl již někdy kolem roku 
2000. K  samotné realizaci ale došlo až mezi 
léty 2006 – 2008.  Penzion měl být od samé-
ho počátku koncipován jako kvalitní stavení 
v selském stylu - tohoto námětu jsme se drže-
li až do konce i přes vyšší fi nanční náročnost. 
Cílem bylo vybudovat rekreační zařízení na 
vyšší úrovni, poskytující klientům nejen sa-
motné ubytování, ale také celou řadu služeb, 
jako například možnost trávení volného času 
v  krytém bazénu, velké zahradě penzionu, 
nebo ve vinném sklepě některého z  našich 
vinařských partnerů.

Samotná realizace stavebního projektu 
proběhla bez větších komplikací; jako naiv-
ní se však brzy ukázala představa, že pěkný 
penzion s  komplexem služeb si najde klien-
telu automaticky. Skutečnost, že jsme otví-
rali provoz v  době začátku fi nanční krize, se 
ukázala překvapivě jako pozitivní, jelikož ti, 
co byli zvyklí jezdit na dovolenou k moři, dá-
vali rázem přednost levnější dovolené v  ČR. 
Problémem nebyla ani konkurence, která je 
v Lednicko–valtickém areálu veliká, nicméně, 
podobně tematických zařízení zde příliš není, 
a pokud ano, pak spíše na úrovni dražších ho-
telů. 

Problémem se ale ukázalo dostat penzion 
do podvědomí lidí; standardní reklama ve for-
mě internetových stránek a cedulek u silnice 
byla zcela nedostatečná, propagace šířením 
dobrého jména prostřednictvím spokojených 
klientů zase velmi pomalá. Postupem času, po 
mnoha hodinách školení, seminářů a bádání 
na internetu jsme si osvojili umění marketin-
gu a penzion konečně dostal profesionální 
propagaci.  

Získali jsme certifi kát Czech Specials 
a  Baby Friendly. Jsme také členem Asociace 
hotelů a restaurací. 

Naše stránky, které jsme v  roce 2013 ne-
chali zcela přepracovat do moderní podoby 
a následně si je sami spravujeme a zdokona-
lujeme, denně navštíví v průměru 150 unikát-
ních návštěvníků. 

Penzion jsme také průběžně rozšiřova-
li. V  roce 2011 přibyly k  7 apartmánům další 
pokoje a otevřeli jsme rovněž restauraci, jejíž 
provoz se však ukázal jako velmi obtížný, jak 
z  důvodu absurdních legislativních pravidel, 
tak nezájmu lidí pracovat v gastronomii.

Český strávník je také velmi náročný; za 
málo peněz požaduje hodně muziky, málo-
kdo ví, že průměrná cena jídel je  například 
v rakouských restauracích 3 - 4x vyšší, zatím-
co náklady na suroviny a energie českých a ra-
kouských restauratérů zůstávají velmi podob-
né. Naštěstí však naše restaurace poskytuje 
své služby především ubytovaným klientům, 
bez nichž si její provoz neumíme představit. 

Interiér vinárny

Pohled z dvorní části

Apartmány
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V roce 2014 jsme pak přistavěli zcela samostatnou budovu pen-
zionu, která nabízí další pokoje, vinárnu pro padesát osob a kon-
ferenční prostory se stejnou kapacitou, které hojně využívají fi rmy 
z  celé republiky. Aktuálně disponujeme 52 lůžky a poskytujeme 
ubytování pro rodiny s dětmi i fi remní klientelu, a to v  rámci celé 
řady tematicky zaměřených balíčků. 

V sezoně se na penzionu pohybuje až 12 zaměstnanců, z nichž 
někteří tvoří jádro týmů a pro penzion „dýchají“, za což jim velmi 
děkujeme a vážíme si jich! Bohužel, mimo sezonu je velkým problé-
mem zaměstnance „uživit“.

Jsme velmi rádi, že naše snaha 
nepřichází vniveč, jelikož penzion 
sbírá vesměs pozitivní recenze, 
zákazníci odjíždějí spokojeni a 
často se k nám opakovaně vrací. 

Co se pak týče zájmu místních 
o naše služby, ten je poměrně tra-
gický. Z  počátku jsme se snažili 
pořádat různé akce – speciality 
francouzských sýrů, rybí speci-
ality, gulášové speciality a další, 
dokonce jsme nabízeli rozvoz jíd-
la do domácností a slevy až 20% 
pro místní občany, avšak po vel-
mi vlažném zájmu těch, jimž byly 
tyto služby určeny, jsme i my ztra-
tili zájem pro ně cokoliv pořádat, 
snad kromě Zvěřinových specialit, 
Svatomartinské husy a nově od 
roku 2015 poskytnutím prostor 
pro pořádání Svatomartinského 
koštu ve spolupráci s Občanským 
sdružením Hlohovčané. 

Ovšem dalo by se říci: pro Hlo-
hovčany bez Hlohovčanů, jelikož 
90% návštěvníků těchto akcí tvoří 

Jak se vám žije v Hlohovci?

Ohlédnutí za sezónou roku 2016 z pohledu TJ Sokol Hlohovec

V této rubrice se zaměřujeme na skupinu lidí, kteří v Hlohovci 
vždy nebydleli, někteří se sem přiženili či přivdaly, jiní se přistěhovali 
z jiných důvodů, šli za prací či lepším životním prostředím. Jak vidí 
nás „domorodce“ a jak se jim líbí v obci? To se pokusíme zjistit pro-
střednictvím otázek, na které odpovídali manželé Stelian a Ludmila 
Bolboceanu z domu číslo 262 na ulici Dědina.

Jak jste se ocitli Hlohovci?

To, že jsme se ocitli v Hlohovci, byla velká náhoda. Hledali jsme 
kolem Břeclavi nějaký vhodný domek k bydlení nebo ubytování. Ces-
tou přes Hlohovec jsme zahlédli dům s vývěskou od realitky. Zaujalo 
nás to a asi za měsíc jsme se sem nastěhovali. 

Byla pro vás velká změna přestěhovat se do naší obce?

Ano, byla to velká změna. Do té doby jsme bydleli na mnoha mís-
tech nejen v České republice, ale také v jiných zemích. Ale tato malá 
a krásná vesnice nás tady udržela zatím nejdéle. Uplynulo již 10 let 
a jsme tu velmi spokojeni. 

Překvapilo vás něco na naší obci nebo jejích občanech v prv-

ních měsících po přestěhování? 

V prvních měsících jsme necítili žádnou velkou změnu. Jednoho 
dne jsem potkala neznámou paní, doteď nevím, kdo to byl a ta nám 
tehdy řekla, že Hlohovec je jedna velká rodina a že pokud se budeme 
chovat slušně, tak nás do té rodiny vezmou. Pokud ne, pošlou nás 
pryč. Po deseti letech jsme se přesvědčili, že tomu tak je. 

Jak vás přijali místní občané? Myslíte si, že máme my „hlo-

hovčané“ nějaké rezervy v tom, jak přijímáme nové občany? Co 

by šlo změnit?

Místní občané nás přijali velmi dobře, snažili se nám pomáhat  se 
začleněním našich tří dětí jak do školky, tak i do školy. Moc ochotní 
byli i na úřadech. Nemáme problémy se sousedy ani s ostatními Hlo-
hovčany. Žije se nám tady  moc hezky.

Děkujeme za odpovědi a přejeme celé rodině Bolboceanu i nadá-
le příjemné žití  v naší obci.

Anketu připravila Hana Sítková

TJ Sokol Hlohovec i pro sezónu 
2016/2017 obsadila 6 soutěží. „A“ mužstvo 
po jarním pádu z 1.B třídy nastupuje v okres-
ním přeboru, kde mu po podzimní části pa-
tří 6. příčka. Poslední zápasy se moc nepo-
dařily a tak musíme doufat, že se po zimní 
přípravě družstvo semkne a bude předvádět 
fotbal, který přinese body. Omlazené „B“-
mužstvo je zatím na 2. místě za suverénním 

Ještě než začne 26. 3. 2017 jarní sezó-
na, bychom vás chtěli pozvat na tradiční 
DISCOPLES, který se bude konat 4. 3. 2017 
v kulturním domě, k tanci a poslechu bude 
hrát Yarin Janota se skupinou Apollo. Sr-
dečně zveme. 

František Jankovič, jednatel TJ Sokol 
Hlohovec

lídrem z Přítluk. Dorost po jednoleté anabázi 
se společným družstvem s Lednicí nastupu-
je samostatně v okresním přeboru. Zatím je 
z toho poslední místo, ale jsou tam nejmlad-
ší a po vhodném doplnění věříme, že budou 
body přibývat. Naše budoucnost v podobě 
žáků a základny nás naplňuje optimismem. 
Nejenže se zvýšil počet dětí, ale těší nás i zá-
jem rodičů, kteří s dětmi na hřiště chodí. 

lidé z blízkého okolí, Valtic, Lednice či Břeclavi. 
Všem těm několika málo místním, kteří mají o naše služby zá-

jem, velmi děkujeme a vážíme si jejich přízně! Těm, kteří zvažují ná-
vštěvu u nás, vzkazujeme: jste zde vítáni!

Jan Sítek ml.
Moraviarest s.r.o., Hlohovec

Penzion a restaurace Usedlost pod vinohrady 
Foto Jan Sítek

Vinárna a konferenční místnost
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Jízdní řády
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Jízdní řády
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SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Blahopřejeme
Jménem všech spoluobčanů si dovo-
lujeme blahopřát všem jubilantům, 
kteří svá životní jubilea oslavili letos 
v říjnu, listopadu a prosinci. 

Vítáme mezi námi
V říjnu se narodil Matěj Drobilič (ulice Lípová) rodičům Aleně a Pavlovi Drobiličovým a Adam Sa-

mek (ulice Na kopci) rodičům Lence a Romanu Samkovým.
 

V listopadu se narodila Terezie Trávníčková (ulice U sadů) rodičům Terezii a Romanu Trávníčkovým 
a Stela Hajdová (ulice V trnkách) rodičům Veronice a Jaroslavu Hajdovým.

V prosinci se narodili:

Matěj Koch (ulice K zámečku) rodičům Janě a Michalovi Kochovým,
Matěj Pop (ulice Dědina) rodičům Lence a Janovi Popovým,
Elena Entlová (ulice Dědina) rodičům Marii a Petrovi Entlovým.

V lednu se narodila Sofi e Jungmannová (ulice Dědina) rodičům Elišce a Romanovi Jungmannovým

Opustili naše řady
Se smutkem jsme se rozloučili s našimi spoluobčany.

Pan Zdeněk Doležal zemřel dne 4. 11. 2016 ve věku 74 let.
Paní Marie Vymyslická zemřela dne 9. 12. 2016 ve věku 86 let.
Paní Marie Kurialová zemřela dne 1. 1. 2017 ve věku nedožitých 60 let.
Pan Josef Vaškovič zemřel dne 2. 1. 2017 ve věku 72 let.
Paní Anežka Pekárková zemřela dne 18. 1. 2017 ve věku 99 let.
Pan Otto Garčic zemřel dne 21. 1. 2017 ve věku 70 let.
Paní Františka Červencová zemřela dne 26.1.2017 ve věku nedožitých 76 let.

Jménem redakce vyjadřujeme všem pozůstalým upřímnou soustrast.

 Statistika obyvatel 
ROK

2014 2015 2016

Narození 17 13 20

Úmrtí 9 9 9

Přihlášení k trvalému pobytu 18 17 22

Odhlášení z trvalého pobytu 20 12 15

Celkový počet obyvatel k 31.12. 1271 1280 1298

Říjen             
Fabičovic Miloš   60 let
Garčic Jan  60 let
Lacinová Olga  95 let
Drobiličová Anna  85 let
Garčicová Blanka  60 let
Ludwig Zdeněk  60 let
Radkovičová Božena 86 let
Vlašic Karel  80 let
Vlková Božena  60 let
Vlková Marta  80 let

Listopad
Radkovičová Josefa 70 let
Buriánková Terezie  91 let
Machalová Věra  60 let
Sítek Jan   60 let
Slunská Zdeňka  70 let
Bača Jan   81 let

Prosinec
Stratilová Barbora  80 let
Michalica Cyril  83 let
Jankovič Zdeněk  60 let
Klimovičová Jiřina            70 let
Slunská Anna   94 let
Šlichta Jakub  60 let
Drobilič Sylvestr  80 let
Klimovič Josef  82 let

Odešel hlohovecký básník Josef Vaškovič
Po dlouhé těžké nemoci zemřel dne 2. 

ledna 2017 bývalý předseda MNV (1979 – 
1981) a hlohovecký básník, pan Josef Vaš-
kovič ve věku 72 let. 

Pan Josef Vaškovič (*13. 10. 1944), au-
tor básnické sbírky Hrozénkú květ a více 
než sedmdesáti písňových textů zanechal 
nesmazatelnou stopu v  notových partech 
význačných dechových hudeb. Jako autor 
spolupracoval s  celou plejádou známých 
skladatelů, z těch nejznámějších to byl Vác-
lav Maňas mladší, Milan Nedůchal, Zdeněk 
Gurský, Jaroslav Novák, František Vystoupil, 
Miloslav R. Procházka,  Karel Růžička a mno-
ho dalších zvučných jmen. Jeho písničky 
mají v repertoáru dechové hudby – Lanžho-
tčanka, Mistříňanka, Borověnka, Ištvánci, 
Valaška, Vacenovjáci, Zlaťanka, Podhoran-
ka a další. S tvorbou pana Josefa Vaškoviče 
jsme se pravidelně setkávali také na strán-
kách Našej dědiny.

Písničky pana Josefa Vaškoviče, které 
jsou plné optimismu, lásky k našemu kraji, 

tradicím a vínu, nás budou i nadále prová-
zet při mnohých kulturních akcích nejen 
v  Hlohovci. Za dílo, které tímto naší obci 
zanechal, patří panu Josefu Vaškovičovi po-
děkování a trvalá vzpomínka.  

Čest jeho památce!

Iva Vlašicová
Foto archiv redakce

Sme lohovská stará chasa
(táhlá)

Text:  Josef Vaškovič 
Hudba:  Pavel Uher - Fabin

Sme lohovská stará chasa,
co si ráda zazpívá,

kerá ráda do sklépečka 
na vínečko chodívá.

Chodívá si pokoštovat,
jaké sa urodilo,

ze sklépečka do sklépečka, 
kde bývá moc veselo.
Červeného aj bílého 

rádi si naléváme,
pokoštujem hodně vzorků, 

veselo si zazpíváme.
Zazpíváme si pěsničky, 
co sú naše moravské, 

šak pijeme dobré vínko, 
to vínečko moravské.
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Fotogalerie kulturních a jiných akcí

Hlohovecká chasa na sv. Štěpána    Foto Iva Vlašicová

Krojový ples, předtančení Moravské besedy   Foto Iva Vlašicová

Svěcení vína, prosinec 2016    Foto Eliška Chládková Těšení na dárečky a zpěv koled v MŠ    Foto archiv MŠ

Mikulášské koledování žáků ZŠ   Foto archiv ZŠ Společné zpívání u vánočního stromu před MŠ za velké účasti občanů   
Foto archiv MŠ


